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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

VI  Saziv 

Prolećno zasedanje 

Komisija za spoljne poslove, dijasporu i strateške investicije  

Sednica br. 21 

Priština, 26.04.2018. godine, u 14:30 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-303 
 

Zapisnik 
 

Sednici su prisustvovali: Vjosa Osmani-Sadriu, Time Kadrijaj, Danush Ademi, Visar Ymeri, 

Dukagjin Gorani, Doruntinë Maloku-Kastrati, Elmi Reçica, Evgjeni Thaçi-Dragusha i Zafir Berisha. 
 

Odsutni: Aida Dërguti i  Srđan Mitrović. 
 

Na poziv Komisije na ovoj sednici prisutni su bili g. Per Strand Sjaastad, ambasador Norveške na 

Kosovu i g. Stein-Ivar Lothe Eide, zamenik ambasadora  Norveške na Kosovu.  
 

Od strane osoblja za podršku  Komisiji: Manush Krasniqi.  
 

Sednicom je predsedavala: Vjosa Osmani-Sadriu,  predsednica Komisije. 

 
Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Sastanak sa g. Per Strand Sjaastad, ambasador Norveške, kako bi diskutovali o poseti 

Komisije Norveškoj;  

3. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih  29. marta, 03, 10. i 12. aprila 2018. godine; 

4. Funkcionalizacija radnih grupa Komisije; 

5. Razno. 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

Predsednica je konstatovala da je Komisija usvojila dnevni red. 

 

2.  Sastanak sa g. Per Strand Sjaastad, ambasador Norveške, kako bi diskutovali o poseti 

Komisije Norveškoj;  

 

Vjosa Osmani-Sadriu, nakon što je pozdravila ambasadora, istakla je da će se na ovoj sednici 

diskutovati o nekim pitanja koja se smatraju da su važna da se tretiraju tokom sastanka sa 

homolognom komisijom i članovima delegacija Skupštine ili Ministarstva spoljnih poslova. Ova 

poseta može poslužiti kao primer posredovanja bilateralnih odnosa sa Norveškom. Ona je navela  da 
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je kontaktirala bivše ambasadore u Švedskoj, koji su pokrivali Norvešku, sa kojima je razgovarala o 

temama koje ćemo predstaviti tokom sastanaka u Oslu. 

  

Per Strand Sjaastad, istakao je da je zadovoljstvo i čast za Norvešku da vas pozovu kao Komisiju da 

posetite Norvešku i da je ova poseta manifestacija odnosa između dve države, izgrađene u poslednjih 

10-15 godina. Glavni deo posete biće poseta "Stortingu" Norveškog parlamenta, gde će se Komisija 

sastati sa Komisijom za spoljne poslove i odbranu, sa delegacijama Norveške u različitim 

međunarodnim organizacijama kao što su OEBS, NATO, EK, kao i određenim grupama sekretarijata 

parlamenta, gde će se objasniti kako funkcioniše parlament u Norveškoj. 

Ostatak deo posete su sastanci sa drugim akterima u Norveškoj, kao i sa Državnim sekretarom u 

Ministarstvu spoljnih poslova i sa drugim akterima u Ministarstvu spoljnih poslova, sa kojima će se 

diskutovati o političkim pitanjima. Ambasador je istakao da će tokom ove posete biti obuhvaćeno i 

pružanje nekih pogleda nordijskog modela, model koji bi mogao biti inspiracija za zapadni Balkan što 

se tiče saradnje sa zemljama regiona. U poslednjem delu posete tretiraće se aspekt mira i pomirenja i 

sastojaće se od izleta, gde će biti prikazane neke od stvari koje okružuju Oslo i norveške tradicije. Što 

se tiče viza, to ne predstavlja  nikakav problem i ovo pitanje se može rešiti. 

 

Stein-Ivar Lothe Eide, istakao je da ukoliko Komisija želi, može da se organizuje prostor u 

programu, da se sastane sa kosovskom dijasporom u Norveškoj. Što se tiče viza, on je rekao da je 

redovna procedura za vizu vrlo teška, ali možemo posredovati u aspektu viza za ovu posetu.  

 

Vjosa Osmani Sadriu, naglasila je da je Predsedništvo Skupštine odobrilo ovu posetu, kao i 

informisala je o rasporedu putovanja i rezervisanom hotelu. Što se tiče viza, predsednica je dodala da 

Komisija  za spoljne poslove ne bi trebala imati probleme sa vizama, ali procedura apliciranja za vizu 

zahteva dugo traje. Pitala je kako će se organizovati prevoz delegacije od aerodroma do hotela i tokom 

sastanaka. 

 

Per Strand Sjaastad, što se tiče prevoza, istakao je da prevoz od aerodroma do hotela treba da 

pokrije Komisija, dok što se tiče prevoza tokom sastanaka, to će regulisati ambasada Norveške.  

 

Vjosa Osmani Sadriu, u vezi sa agendom od 9. maja, gde će se sastati sa poslanicima koji su u 

Parlamentarnoj skupštini EK i OEBS-a, pitala je da li neki od predstavnika delegacije Parlamentarne 

skupštine NATO-a može da učestvuje na ovaj sastanak, jer i Skupština Kosova ima svog predstavnika 

u ovoj skupštini. 

 

Per Strand Sjaastad, u vezi  zahteva predsednice da se sastane sa predstavnicima Norveške u 

Parlamentarnoj skupštini NATO-a, naveo je da će proslediti ovaj zahtev parlamentu. Ambasador je 

govorio o spoljnoj politici Norveške, koja je fokusirana na četiri ključna pitanja. Prvo pitanje je 

Nordijska dimenzija, saradnja sa nordijskim zemljama, koja je decenijama bila odlučujuća tokom 

istorije. Sledeće pitanje je evro-atlantska dimenzija, koja je važna i za region i za Kosovo. On je dodao 

da Norveška nije članica EU, ali ima razne sveobuhvatne sporazume. Kao treće važno pitanje spoljne 

politike Norveške, ambasador je ocenio odnose Norveške sa Rusijom. U vezi toga, on je naglasio da je 

Norveška kao članica NATO-a i Rusija njen glavni protivnik, to dovodi Norvešku u neprikladnu 

situaciju, jer treba se uravnotežiti članstvo u zapadnom klubu i istovremeno imati dobre odnose sa 

susedima. Četvrto pitanje spoljne politike Norveške istakao je da je globalni pristup. Ambasador je 

takođe naglasio da je Norveška doprinela mnogim mirovnim misijama i da ima veliko poverenje u 

UN, kako bi unapredili agende varirajući od borbe protiv siromaštva, zaštite životne sredine do 



3 

 

mirovnih misija. Što se tiče Zapadnog Balkana, rekao je da je Norveška angažovana  u ovom regionu 

već dugo vremena, promovišući integraciju Kosova i susednih država u evro-atlantske strukture. 

 

Vjosa Osmani Sadriu, obavestila je da je Komisija u kontaktu sa Ministarstvom spoljnih poslova 

kako bi dobili preporuke i najnovije informacije o tome kako su se unapredili odnosi sa Norveškom. 

Pokrenula je zabrinutost u vezi organizovanja konferencija i okruglih stolova podržanih od strane 

Norveške ambasade i nekoliko drugih ambasada u kojima se Skupština zanemaruje. U vezi toga, 

izrazila je  svoje mišljenje da bi u pitanjima kao što je dijalog, Skupština trebala reći svoju reč, jer što 

više bude uključena  Skupština, to će više imati podršku za dijalog i svi sporazumi se dostavljaju 

Skupštini na usvajanje. 

  

Per Strand Sjaastad, istakao je da institucije na Kosovu trebaju se tretirati ozbiljno. On je takođe 

rekao da se slaže sa onim što je predsednica rekla o organizovanju konferencija i okruglih stolova, 

dodajući da su zauzeli stav da se neće se baviti pitanjima mikro-menadžiranja. Uzeću u obzir ono što 

ste rekli i nadam se da će se u buduće pitanja pojedinačno kretati u pogodnom pravcu, rekao je na 

kraju  Per Strand Sjaastad. 

 

Dukagjin Gorani, što se tiče posete,  pitao je da li se može organizovati sastanak sa predstavnicima 

Socijaldemokratske partije.  

 

Per Strand Sjaastad, u vezi s zahtevom poslanika Gorani, rekao je da se to može aranžirati  i da 

ćemo pokušati da to obuhvatimo u agendi.  

 

Vjosa Osmani Sadriu, navela je da će pozvati Komisiju za spoljne poslove i odbranu Norveške da 

poseti Kosovo. Ona je dodala da će se Komisija fokusirati na to da se diskutuje o različitim pitanjima 

tokom ove posete i zahtevala je od ambasadora da ukoliko ima neki predlog može kontaktirati 

Komisiju. 

 

 

3. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih  29. marta, 03, 10. i 12. aprila 2018. godine; 

 

Predsednica je zaključila da je Komisija usvojila zapisnike sa sednica održanih 29. marta, 10. i 12. 

aprila 2018. godine, dok će se zapisnik sa sednice održane 03. aprila 2018. godine razmotriti na 

narednoj sednici Komisije.  
 

 

Sednica je završena u  15:10 časova. 

Predsednica  Komisije, 

__________________ 

Vjosa Osmani-Sadriu 

 

Pripremila:  

Jedinica za podršku Komisiji.  


